
تأمینمواداولیهبزرگترینمعضلنساجیاصفهان

کارگاههای بافندگان اتحادیه رئیس
نساجیاصفهانبا بیان اینکه بزرگ ترین 
نساجی  محصولات  تولید  در  ما  معضل 
تعطیلات  از  بعد  است، گفت:  اولیه  مواد 
نوروز بورس مواد اولیه گران شده و این 
موضوع، قیمت تمام شده محصولات را 

بالا برد. مرتضیمنصوری در گفت وگو با تسنیم پیرامون وضعیت صنعت نساجی 
در این استان و شرایط راه  اندازی کارخانه های نساجی در سال جاری اظهار داشت: 
سال گذشته با توجه به وجود رکود در بازار پیش بینی می کردیم که 40 درصد از 
کارخانه هایی که قرار بود، راه اندازی شوند. با این متأسفانه با توجه به اینکه هنوز 
اقدامات عملی برای رفع رکود موجود در بازار انجام نشده، صاحبان کارخانه ها از 

راه  اندازی کارخانه های خود صرف  نظر کردند.
وی با بیان اینکه کارخانه ریس باف خاتم بافت اصفهان به دلیل مقرر شدن 3 میلیارد 
تومان مالیات ارزش بر افزوده 200 کارگر خود را اخراج کرده است، افزود: هنوز 
وضعیت افزایش دستمزد کارگران و بیمه هنوز مشخص نشده و هنوز هیچ حمایتی 

از تولیدکنندگان پارچه صورت نگرفته است.
رئیس اتحادیه بافندگان کارگاه های نساجی اصفهان با بیان اینکه دولت با جدیت 
اقدام مبارزه با کالای قاچاق را از سر گرفته و این موضوع می تواند به مرورزمان بر 
افزایش توان تولید داخلی اثر مثبت بگذارد، تصریح کرد: در حال حاضر ما در تلاش 
هستیم که کیفیت پارچه تولید داخل را بالا ببریم تا بتوانیم با محصولات وارداتی 

رقابت کنیم.
وی با بیان اینکه با ورود ماشین آلات و مواد اولیه از سوی شرکت های خارجی به 
ایران قیمت محصولات نساجی پایین می آید و ما نگران این هستیم که جنس 
تهدید  را  داخل  بازار  که  داخلی شود، گفت: خطر جدید  جایگزین جنس  خارجی 
می کند اجناس کشورهای ترکمنستان و روسیه به ایران است، البته از سویی دیگر 

می توان به آن به چشم فرصت نیز نگاه کرد و کیفیت تولید داخلی را ارتقا داد.
منصوری با بیان اینکه بزرگ ترین معضل ما در تولید محصولات نساجی مواد اولیه 
است، گفت: بعد از تعطیلات نوروز بورس مواد اولیه گران شد و سبب شد که قیمت 
تمام شده محصولات بالا برود و دولت نیز تاکنون اقدامی در این زمینه انجام نداده 

است.
وی با بیان اینکه پارچه های وارداتی توان رقابت را از تولیدکنندگان داخلی گرفته 
است، ادامه داد: متأسفانه به دلیل قیمت های تمام شده تولید داخلی نمی توانیم با 

محصولات وارداتی رقابت کنیم.
رئیس اتحادیه بافندگان کارگاه های نساجی اصفهان گفت: همچنین متأسفانه دولت 
تسهیلاتی برای رونق تولید در صنعت نساجی پرداخت نکرده و از طرفی سودهای 
بالای بانکی فشار بالایی بر تولیدکنندگان وارد کرده است. متأسفانه امروز مردم 
هرچه کار می کنند برای بانک ها است و کارخانه های ورشکسته زیادی روی دست 

اصلاحماده۲0قانونرفعموانعتولیدبانک ها مانده است.
رقابتپذیروارتقاینظاممالیکشور

محمد به گفته  نیوز،  به گزارش نساجی 
انجمن کل دبیر - زاده رییس مهدی
پیگیری  با  ایران-   نساجی صنایع
شورای  مجلس  محترم  نمایندگان 
قانون   20 ماده  اصلاحیه  طرح  اسلامی 
رفع موانع تولید در صحن علنی مجلس 

شورای اسلامی رأی آورد شرح اصلاحات مذکور به این ترتیب می باشد: 
ماده  20قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور به شرح زیر 

اصلاح می گردد:
ماده 20: دولت موظف است نسبت به تعیین تکلیف فرآیند تسوبه بدهکاران ارزی 
از محل حساب ذخیره ارزی به دولت اعم از موارد تهاتر شده با بانک های ملت رفاه 
تجارت و صادرات و موارد تهاتر نشده برای کل بانک های کشور ظرف مدت شش 

ماه پس از تصویب اصلاحیه اقدام کند.
تبصره 1 : گیرندگان تسهیلات موضوع این ماده از تاریخ ابلاغ قانون تا شش ماه 
فرصت دارند تا بدهی خود را به نرخ روز گشایش با بانک عامل تأدیه و یا تعیین 

تکلیف کنند. 
بدهکارانی که مطابق این تبصره اقدام به تعیین تکلیف بدهی خود نموده باشند 
مشمول تسهیلات این ماده هستند. تطابق شرایط این ماده با بدهکاران مزبور با 
تصویب کارگروهملی و بر حسب ضرورت استانی می باشد کلیه اقدامات و اجرایی 
توسط بانکهای عامل تا ایلاغ آیین نامه اجرایی اصلاحیه این ماده متوقف می شود.

تبصره 2 و 3 به قوت خود باقی است
تبصره4 : مشمولین جز دال بند شش قانون بودجه سال 88 نیز مشمول استفاده از 

تسهیلات این ماده می گردند.

آدرسوزمانپخشکالاهایقاچاقرادادیمکسیتوجهنکرد

اعلام  با  نساجی  صنایع انجمن رئیس
این که طی دو ماه اخیر 20 تا 2۵ درصد 
از نیروی کار نساجی بیکار شده اند، گفت: 
آدرس و زمان پخش کالاهای قاچاق را 
به مسئولان مربوطه ارائه کردیم اما هنوز 

اراده جدی برای مقابله با قاچاق نیست.
 به گزارش تسنیم، محمدمروج در رابطه با صحبت های اخیر مقام معظم رهبری 
مبنی بر لزوم حمایت از تولید داخل و عدم استفاده از کالاهایی که مشابه تولید داخلی 
دارند، اظهار داشت: صنعت پوشاک این روزها اوضاع خوبی ندارد و متأسفانه با توجه 

به تمام پیگیری ها هنوز مورد حمایت جدی قرار نگرفته است.
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وی با اعلام این که ما حتی آدرس و زمان پخش کالاهای قاچاق را به مسئولان 
مربوطه ارائه کردیم، افزود: اما علی رغم تمام جلساتی که با نیروی انتظامی، وزارت 
صنعت، وزارت اطلاعات و سازمان های مربوطه برگزار کردیم همچنان اراده جدی 

برای مقابله با کالاهای قاچاق وجود ندارد.
رئیس انجمن صنایع نساجی با تاکید بر این که تمام تلاش  خود را برای احیای 
تولید داخل انجام دادیم اما نمی دانیم مشکل کار کجاست؟ گفت: این روزها مسائل 
جدیدی از جمله اصلاح قانون مالیات بر ارزش افزوده باعث شده تا تعداد تعطیلی 
واحدهای نساجی افزایش یابد. به اعتقاد من قانون مالیات خوب است اما باید مالیات 
عادلانه دریافت شود. امروز بازاریان حاضر به صدور فاکتور نیستند و این موضوع در 

پرداخت مالیات ها ما را با مشکلات متعددی مواجه کرده است.
مروج در ادامه صحبت های خود به موضوع رکود بازار اشاره کرد و اظهار کرد: دولت 
اقدامات مناسبی را برای کنترل تورم انجام داد اما این امر به قیمت تشدید رکود تمام 
شده است. به نحوی که 40 درصد قدرت خرید حقوق بگیران کشور کاهش پیدا 
کرده است. به اعتقاد من تا زمانی که رکود در بازار حاکم باشد وضعیت واحدهای 
تولیدی بهبود نخواهد یافت. وی تصریح کرد: امروز دیگر کسی تمایلی به فعالیت 
تولیدی ندارد و بیشتر ترجیح می دهد کارگاه خود را تعطیل کرده و منابع خود را در 
بخش های دیگر سرمایه گذاری کند. تا بدون هیچ دغدغه ای هر ماه سود پول را 

دریافت و دیگر به فکر مشکل کارگر و تامین منابع اولیه نباشد.
رئیس انجمن صنایع نساجی با اعلام اینکه براساس بررسی های انجام شده از سطح 
بازار حدوداً 80 برند خارجی پوشاک که در بازار فعالیت می کنند فقط ۵ برند نماینده 
رسمی شرکت  هستند، گفت: مابقی برندها فاقد نمایندگی رسمی بوده و اجناس خود 

را از طریق قاچاق به نام برند اصلی در سطح بازار به فروش می رسانند.
مروج تصریح کرد: نکات حائز اهمیت این است که بسیاری از این برندها در داخل 
کشور تولید شده و فقط مارک خارجی به آنها چسبانده می شود که در این رابطه 
عزم جدی از سوی سازمان های مختلف از جمله سازمان حمایت مصرف کنندگان 

و تولیدکنندگان ضروری است.
وی با اعلام این که عمده پوشاک قاچاق کشور از دوبی و ترکیه هستند، اظهار 
داشت: جالب این که کالاهای چینی نیز از ترکیه وارد کشور می شوند چرا که برخی 

از محصولات ترکیه ای گران بوده و برای قاچاقچیان به صرفه نیست.
بازار اشاره کرد  رئیس انجمن صنایع نساجی به معضل اتیکت فروشی در سطح 
خارجی  اتیکت های  خرید  با  داخلی  تولیدکنندگان  از  تعدادی  متاسفانه  گفت:  و 
محصولات خود را به فروش می رسانند که این موضوع خود آینده تولیدات داخلی 
را تحت تاثیر قرار می دهد. مروج با اعلام این که طی دو ماه اخیر 20 تا 2۵ درصد 
از نیروی کار نساجی بیکار شده اند، گفت: در صنعت نساجی 288 هزار نفر کارگر 
بیمه ای وجود دارد که در 2 ماهه امسال رکود بازار و سایر مشکلات باعث شده 
اعتقاد من در این صنعت فقط 3۵ درصد  بیکار شوند. به  آنها  از  تا حجم زیادی 

کارخانجات فعال بوده و مابقی تعطیل و نیمه تعطیل هستند.

استاندارمازندران:مطالباتنساجیهایبهشهروقائمشهر
مرتفعمیشود

استاندارمازندران بر لزوم مردمی کردن 
اقتصاد برای تحقق اقتصاد مقاومتی در این 
استان خبر داد و گفت: برنامه هایی برای 
نساجی های  مشکلات  و  مطالبات  رفع 
است.  انجام  دست  وقائم شهردر  بهشهر 
به گزارش ایسنا، ربیعفلاحجلودار اظهار 

کرد: کارگران به عنوان ستون اقتصاد کشور، نقش مهمی در اقتصاد مقاومتی دارند 
و باید به آنها به صورت ویژه توجه شود.

وی با اشاره به اینکه سال های گذشته اقدام های مناسبی برای گروه کارگران و 
برطرف کردن مشکل بیکاری آنها انجام شد، افزود: ستاد اقتصاد مقاومتی استان 
متشکل از دستگاه قضایی، بازرسان، مدیرکل اطلاعات، فرمانده سپاه، معاونان و 
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی تشکیل شده است و پیگیر اجرای اقداماتی در 

حوزه اقتصاد مقاومتی هستیم.
استاندار مازندران با بیان اینکه ستاد رفع موانع تولید با شرکت بانک ها و واحدهای 
تولیدی در سال گذشته ایجاد شد، تصریح کرد: در این ستاد مشکلات برخی از 
واحدها را برطرف کرده و موضوع بیکاری مازندران را تا حدودی توانستیم برطرف 

کنیم.
وی افزود: مازندران جزء 10 استانی است که رشد اشتغال آن مثبت بوده اما این به 
معنای این نیست که مشکلات اقتصادی مرتفع شده بلکه در پی آن هستیم تا با 
شناسایی موانع و با استفاده از اختیاراتی که دولت به استاندار داده این مشکلات را از 

پیش روی واحدهای تولیدی برداریم.
فلاح اظهار کرد: برای برطرف کردن و رفع مطالبات مربوط به نساجی قائم شهر و 
بهشهر که از سال های گذشته با آن روبه رو بودند نیز پیگیری هایی در حال انجام 

است.
استاندار مازندران با بیان اینکه در اقتصاد مقاومتی به ۵ اصل اساسی معتقدیم، افزود: 
برون زا بودن، قابلیت صادرات و رقابت با گروه های خارجی یکی از مهم ترین ویژگی 

تولیدهای داخلی باید باشد.
فلاح، درون گرایی و استفاده از ظرفیت های درونی را از دیگر اقدام های لازم برای 
تحقق اقتصاد مقاومتی دانست و اظهار کرد: با توجه به وجود بنادری چون، امیرآباد 

در مازندران تلاش شود، تا برای افزایش صادرات گام برداریم.
وی افزود: با ایجاد پنجره واحد در مازندران تمامی دستگاه ها برای سرعت دادن به 

صدور مجوزها تلاش می کنند.
مقاومتی  اقتصاد  ویژگی های  دیگراز  یکی  را  بودن  دانش بنیان  مازندران  استاندار 
دانست و تصریح کرد: دانشگاه ها باید در تولید علم به ثروت تلاش کنند و در این 

راستا نخبگان استان در دانشگاه ها گردهم آمدند.
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فلاح افزود: مردمی کردن اقتصاد یکی دیگر از موضوعاتی است که باید در استان 
اتفاق بیفتد و بخش خصوصی وارد سرمایه گذاری در بخش های مختلف شود.

وی گفت: در بخش بازنشستگان نیز در مازندران با مشکلاتی مواجه هستیم که 
بانک ها برای رفع آن باید وارد میدان شوند.

استاندار مازندران در پایان خاطرنشان کرد: مازندران رتبه نخست در میران مشارکت 
و  با همدلی  توانند  می  توسعه گرا  و  روشنفکر  مردم  این  و  داشته  را  انتخابات  در 

همزبانی  و توجه به مولفه های اقتصاد مقاومتی در توسعه استان تلاش کنند.

دردیداراعضایجامعهاسلامیکارگراناستانبااستاندارمطرحشد؛
30درصدواحدهایتولیدیدررکودو۵0درصد

نیزکمترازظرفیتخودفعالیتمیکنند

زرگرپور با بیان اینکه خاستگاه و جایگاه 
نشأت  نساجی  صنعت  از  استان  صنعت 
این  باید برای احیای  گرفته است، گفت: 
صنعت و رفع مشکلات آن چاره اندیشی 

شود.
زرگرپور   رسول  نیوز،  گزارش صاحب  به 

اظهارکرد: تمام همت مجموعه دولت و مدیریت استان، خروج از رکود، حفظ اشتغال 
اقتصاد  بر  حاکم  اصول  از  استفاده  با  جدید  اشتغال  ایجاد  برای  تلاش  و  موجود 

مقاومتی است.
استانداراصفهان با بیان اینکه وجود حتی یک نفر بیکار نیز می تواند معضلات 
زیادی ایجاد نماید، افزود: مدیریت استان تلاش می کند که با چنگ و دندان اشتغال 

های موجود را حفظ نماید.
زرگرپور عدم بکارگیری و هزینه کرد تسهیلات گرفته شده در بخش صنعت و 
یا  و  کارخانه ها  برخی  تعطیلی  موجب  را  کشور  در  آمده  بوجود  شرایط  همچنین 
کارگاه ها خواند و تصریح کرد: 30 درصد واحدهای تولیدی در رکود و ۵0 نیز کمتر 

از ظرفیت خود فعالیت می کنند.
استاندار اصفهان با اشاره به تلاش های دولت برای کنترل تورم، گفت:  با توجه به 
اینکه تورم تا حدودی کنترل شده است، برنامه بعدی دولت در جهت کنترل رکود 

می باشد.
وی افزود: سطح کلان مشکلات استان مربوط به شرایط کشور است و مدیریت 
استان نیزاقدامات زیادی برای بهبود شرایط واحدهای تولیدی داشته است که از آن 
جمله می توان به تصویب کارگروه تسهیل و رفع موانع تولیدکه مشکلات 800 

کارخانه و مراکز تولیدی را بررسی و بسیاری را رفع نموده است، اشاره کرد.
وضعیت  بهبود  برای  گفت :  و  کرد  اشاره  دولت  اقدامات  دیگر  به  زرگرپور  رسول 
کارخانه ها و کارگاه های واقع در      شهرک های صنعتی ، برای واحدهای خرد یک 
میلیارد تومان، برای واحدهای متوسط 2 میلیارد تومان و برای سایر واحدها سه 

میلیارد تومان تسهیلات در نظر گرفته شده است که هزار میلیارد تومان برای استان 
اصفهان اختصاص خواهد یافت.

در حال  با جدیت  مباحثی عنوان کرد که دولت  از  را یکی  مقاومتی  اقتصاد  وی 
پیگیری است و افزود:  از دو هفته پیش طرح های همه وزارتخانه ها ابلاغ شده است 

و جلسات اقتصاد مقاومتی به صورت هفتگی برگزار می شود.
استاندار اصفهان با بیان اینکه مسائل بازنشستگان فولاد به جد پیگیری می شود، 

گفت: بخشی از آنان به مرحله ی حل شدن رسیده است .
زرگرپور با بیان اینکه خاستگاه و جایگاه صنعت استان از صنعت نساجی نشأت گرفته 
است، افزود: باید برای احیای این صنعت و رفع مشکلات آن چاره اندیشی شود و 
به همین منظور در شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی دو نفر از نمایندگان 

بخش نساجی به عنوان عضو حضور دارند.
مدیر ارشد استان در پایان با اشاره به اینکه شرایط بگونه ای نیست که در شأن 
کارگران باشد، گفت: قشر کارگر با نجابت هستند و شرایط موجود را درک می کنند 
و امیدواریم که مشکلات این قشر هرچه زودتر به بهترین شکل ممکن مرتفع گردد.
از  استان صمیمانه  کارگران  اسلامی   جامعه  اعضای  دیدار  این  در  است  گفتنی 
تلاش ها و کوشش های بی دریغ استاندار اصفهان در جهت رفع مشکلات آنان تقدیر 

کردند.

نظرسازمانحمایتدربارهتجارتترجیحیباترکیه

معاونوزیرصنعت با اشاره به اعتراضات 
تعرفه های  خصوص  در  نساجی  صنایع 
پذیرش  گفت:  ترکیه  و  ایران  ترجیحی 
امری منطقی و معمول در  تعرفه ها  این 
جوامع امروزی است و انتقاد از تعرفه های 
مزبور به نام حمایت از تولید داخلی امری 

غیرکارشناسی و غیراقتصادی است. محمودنوابی در ارتباط با اثرات برقراری تعرفه 
ترجیحی در تجارت ایران و ترکیه و نقش آنها  در حمایت از تولیدات داخلی و ایجاد 
30 تعرفه جدید اظهارکرد: با توجه به مصوبه 163644 )مورخ 94/12/12( ، معاون 
اول رییس جمهور انواع پوشاک و البسه از سال 9۵ از طبقه 10 )تعرفه 7۵( به طبقه 
8 )تعرفه ۵۵( انتقال پیدا کرد و ایران و ترکیه از روز پنج شنبه 11 دی ماه سال 1393 
)مطابق با اول ژانویه 201۵( توافقنامه تجارت ترجیحی را مابین خود و با کاهش 
26۵ ردیف تعرفه گمرکی که شامل انواع البسه و پوشاک نیز بوده است اجرا کردند.
وی افزود: پس از برقراری تجارت ترجیحی بین ایران و ترکیه و کاهش تعرفه ها 
در حدود یکسال گذشته صنایع نساجی و پوشاک داخلی نسبت به این اقدام دولت 
اعتراض داشته اند و معتقد هستند که برقراری تجارت ترجیحی با ترکیه در زمینه 
البسه و پوشاک، تولید داخلی در این بخش با مشکلات بیشتری مواجه کرده است و 
منجر به این می شود که تقاضا در بازار داخل کمتر از گذشته شود  و در نهایت بازار 
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داخلی در اختیار پوشاک ترک قرار گیرد.
رئیسسازمانحمایتمصرفکنندگانوتولیدکنندگان ادامه داد: در این ارتباط و 
از دیدگاه کلان اقتصادی انعقاد تعرفه ترجیحی با یک کشور در پیمان های منطقه ای 
ایران در سازمان  بوده و در چارچوب شرایط پذیرش  الزامی  و حتی فرامنطقه ای 

تجارت جهانی )WTO( می تواند گام های موثر را ایفاد نماید.
وی تصریح کرد: به لحاظ رقابت کردن در بازارهای بین المللی، پذیرش تعرفه های 
ترجیحی امری منطقی و معمول در جوامع امروزی محسوب می شود و اینکه برای 
حمایت از صنایع نساجی تولید داخل از ورود به بازارهای بین المللی خودداری شود 
و از تعرفه های مزبور انتقاد شود بدون توجه به مسائل کارشناسی و اقتصادی غیر 

منطقی است.
نوابی گفت: البته باید قبل از انعقاد چنین موافقت نامه های ترجیحی با برگزاری 

نشست های تخصصی با متولیان امر چاره اندیشی می شد.
از  بسیاری  در  ریسندگی  در صنایع  مثال  به طور  افزود:  بیشتر  توضیح  برای  وی 
گریدهای تولید نخ و ... که دارای مازاد تولید هستیم، از لیست تعرفه های مربوطه 
حذف می شد و محصولات پوشاک دارای برند و با کیفیت بالا که امکان تولید آنها 

در کشور حداقل باشد لحاظ شود.
بزرگترین معضل و چالش کشور در صنایع  به ذکر است  تاکید کرد: لازم  نوابی 
نساجی پوشاک واردات کالاهای مزبور از طریق قاچاق و منابع غیررسمی است که 

در این امر باید با عزم ملی چاره اندیشی شود.
گفتنی است ایران و ترکیه  قصد اصلاح نظام تعرفه ترجیحی بین خود را دارند و 
قرار است که بر اساس تفاهم نامه جدیدی که بین دو کشور صورت می گیرد برای 

30 گروه کالایی نیز تعرفه ترجیحی جدید ایجاد شود.

تولید۲۶00تنانواعنخدرکارخانجاتنساجیشهرستانفردوس

تجارت و معدن صنعت، اداره رئیس
کارخانجات  گفت:  فردوس  شهرستان
 2 تولید  با  فردوس  شهرستان  نساجی 
 94 سال  در  نخ  انواع  تن   600 و  هزار 
و  فعال شهرستان  و  بزرگ  واحدهای  از 

منطقه است.
احمدنعیمی  اظهار داشت: کارخانجات نساجی شهرستان فردوس در سال 1369 در 
زمینی به مساحت 30 هکتار تاسیس و با تکمیل سالن های تولید در سال 1384 با 

تولید تجاری به طور رسمی افتتاح شد.
وی افزود: در  حال حاضر با سرمایه ثابت 11 میلیون یورو و سرمایه در گردش 10 
تا 1۵ میلیارد تومان و اشتغال 240 نفر و تولید 2600 تن انواع نخ در سال 94 از 

واحدهای بزرگ و فعال شهرستان و منطقه است.
رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان فردوس گفت: این کارخانه جات به 

دلیل استفاده از ماشین آلات مدرن و برخورداری از آخرین تکنولوژی روز محصولات 
با کیفیت به بازار مصرف کشور عرضه می کند.

بازپرداخت  و  نقدینگی  کمبود  به  واحدها  این  مشکلات  ترین  عمده  از  نعیمی 
عوامل  این  افزود:  و  کرد  اشاره  یورو  قیمت  افزایش  دلیل  به  دریافتی  تسهیلات 

بازپرداخت تسهیلات آنها را با مشکل مواجه کرده است.
وی گفت: در طول سال 94 همچنین تعداد 289 پروانه کسب شامل 117 واحد  

توزیعی، 112 واحد  تولیدی و 60 واحد خدماتی جهت متقاضیان صادر شده است.
نعیمی افزود: از این پروانه کسب ها تعداد 29 پروانه برابر ماده 79 قانون نظام صنفی 
جهت  ایثارگران، جانبازان و خانواده شهدا توسط اداره صادر شده که زمینه اشتغال 

بیش از 3۵0 نفر را در شهرستان فراهم کرده است.
رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت فردوس بیان کرد: همچنین با توجه به وظایف 
و مسئولیت های قانونی کمیسیون های نظارت جهت نظارت بر فعالیت و عملکرد 
انتخابات  مورد  و ۵  نظارت  کمیسیون  جلسه  مورد  تعداد 11  سازمان های صنفی 
اتحادیه های صنفی و یک مورد انتخابات هیئت رئیسه اتاق اصناف و 8 مورد جلسه 
بازرسی کمیته بازرسی کیسون نظارت و تعدا د36 مورد جلسات مرتبط در حوزه 

اصناف برگزار شده است.
نعیمی افزود: در سال گذشته تعداد 3 هزار و 100 مورد بازرسی در طول سال 94 
توسط واحد نظارت و بازرسی این اداره انجام که منجر به شناسایی تعداد ۵8 واحد 

متخلف و تشکیل پرونده به ارزش 17۵ میلیون و 4۵3 هزار و 240 ریال شد.
وی خاطرنشان کرد: در سال 94 تعداد 38 مورد گشت مشترک با ادارات ناظر بر 
بازار از قبیل فرمانداری، تعزیرات حکومتی، نمایندگی غله و خدمات بازرگانی، اماکن 
نیروی انتظامی، نمایندگی استاندارد، شبکه بهداشت و درمان و آموزش پزشکی، 

اتحادیه ها و... نیز انجام شده است.

نعمتزاده:تعرفهترجیحیتجارتترکیهباایرانحذفنمیشود
اصلاح۲بندتوافقنامه

پاسخ  در  تجارت  و معدن وزیرصنعت،
به فارس، از عدم حذف توافقنامه تعرفه 
و  ترکیه  بین  کالاها  تجارت  ترجیحی 
 2 گفت:  حال  عین  در  و  داد  خبر  ایران 
بند از این توافقنامه در حال اصلاح است.

به گزارش فارس، اخیراً زمزمه هایی مبنی 
اعتراض  براساس  که  شده  شنیده  ترکیه  و  ایران  میان  ترجیحی  تعرفه  بر حذف 
برخی از تولیدکنندگان و بنگاه های داخلی مطرح شده بودند. براساس این گزارش، 
محمدرضا نعمت زاده وزیر صنعت، معدن و تجارت به این سؤال خبرنگار فارس که 
پرسید که آیا تعرفه ترجیحی تجارت میان ایران و ترکیه حذف شده است،پاسخ 

منفی داد.
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وی گفت: این توافقنامه در 2 بند اصلاحاتی داشت که در حال انجام است.
وزیر صنعت معدن و تجارت در ادامه به دیگر سؤالات خبرنگار فارس پاسخ نداد و 

در عین حال گفت که از کارشناسان این موضوع را دنبال کنید.
به گزارش فارس، کالاهایی در توافقنامه تعرفه ترجیحی ایران و ترکیه گنجانده شده 

است که عمدتا علاوه بر امکان تولید داخل، مزیت رقابتی نیز دارند.

امضایتفاهمنامههمکاریدانشگاهپیامنورواتحادیهپوشاکتهران

و  مد  فدراسیون  تفاهمنامه  چارچوب  در 
ایتالیا و پوشاک تهران، تفاهم نامه  منسوجات 
پوشاک  اتحادیه  و  نور  پیام  دانشگاه  همکاری 

تهران هم امضا شد.
سیما؛  و  صدا  خبرگزاری  خبرنگار  گزارش  به 
پیام دانشگاه -رئیس ابوسعیدی رستمی
نور- در مراسم امضای این تفاهم نامه با اشاره 

به نقش دانشگاه ها در فراگیری دانش و مهارت های طراحی پوشاک در بازارهای 
با توجه به  ارتقای سطح دانش طراحان داخلی گفت: دانشگاه پیام نور  جهانی و 
گستردگی آن در داخل و خارج از کشور و بهره مندی از پتانسیل اعضای هیات 

علمی، ظرفیت لازم را برای آموزش و ارتقای سطح دانش طراحان داخلی دارد.
وی گفت : دانشگاه پیام نور در ایتالیا نیز شعبه دارد و می تواند با تلفیق علم و عمل 
ضمن فراگیری مهارت ها و فناوری های ایتالیا در صنعت پوشاک ، این دانش را 
به طراحان و فروشندگان داخلی از طریق اجرای دوره های آموزشی ، انتقال دهد و 

بسترهای تولید صادرات محور را در کشور فراهم کند.
ابوالقاسمشیرازی-رئیساتحادیهتولیدکنندگانوفروشندگانپوشاکتهران- 
نیز یکی از راه های رقابت پویا و به روز بودن در بازارهای داخلی و خارجی پوشاک را 
ارتقای مهارت شاغلین بخش تولید و توزیع دانست و اظهار داشت: این تفاهم نامه با 
هدف بومی سازی طرح های روز دنیا در ایران منطبق با معیارهای ایرانی و اسلامی 
و تولید مشترک ایران و ایتالیاست به نحوی که با آموزش طراحان داخلی بتوانیم 

به شکل ویژه و مستقل از کشورهای دیگر در عرصه بازارهای جهانی وارد شویم.
وی نقش دانشگاه پیام نور ارزشمند خواند و گفت: دانشگاه پیام نور می تواند با 
استفاده از توانمندی اساتید، ضمن فراگیری مهارت ها و دانش و فناوری جهان، دوره 
های آموزشی علمی و مهارتی را برای طراحان و فروشندگان داخلی اجرا کند و با 

این اقدام تحولی بزرگ در صنعت پوشاک به وجود آورد.
تفاهم نامه همکاری دانشگاه پیام نور و اتحادیه پوشاک تهران شامل طراحی و 
اجرای دوره های آموزشی، تهیه و تدوین کتب درسی و جزوات مورد نیاز، بهره 
گیری از مربیان صاحب تجربه ، بهره مندی از چاپ و انتشارات ، اعطای تسهیلات 
در  شرکت  به  متقاضی  افراد  و  شاغلان  همه  الزام  و  دانشگاه  سوی  از  آموزشی 

دوره های آموزشی و پرداخت هزینه ها از سوی اتحادیه است.

رئیسکنفدراسیونصنعتهند:همکاریمشترکصنایع
نساجیهندباشرکتهایایرانی

گفت:  هند  صنعت کنفدراسیون رئیس
به دنبال آن هستند  صنایع نساجی هند 
همکاری های  ایرانی  طرف  با  که 
مشترکی را در حوزه نساجی آغاز کرده تا 
محصولاتشان را به بازارهای ثالث صادر 

کنند.
فوربز در پاسخ به سؤال خبرنگار فارس مبنی بر اینکه طی سال های اخیر شاهد 
قاچاق پارچه از ایران به هند بوده ایم، و این کشور چه برنامه ای برای تولید پارچه 
در ایران و همکاری با صنایع نساجی دارد اینگونه توضیح داد که ما به دنبال آن 
هستیم تا صنایع نساجی هند با صنایع نساجی ایران همکاری مشترکی را آغاز کنند 
تا محصولات شان به کشور ثالث صادر شود چرا که هم هند و هم برندهای نساجی 

ایران دارای طراحی قوی ای هستند و هر کدام می توانند بر یکدیگر موثر باشند.
وی همچنین در جمع خبرنگاران به مسائل مشکلات بانکی بین دو کشور که در 
زمان تحریم در شرایط سختی قرار داشت، اشاره کرد و گفت: حل مشکلات بانکی 
اکنون در گام های آخر قرار دارد و مسائل مربوط به نقل و انتقال یورو و تبدیل آن 

به ریال در حال حل شدن است.
رئیس کنفدراسیون صنعت هند در مورد قطع روابط تجاری که در زمان تحریم تا 
حدی اتفاق افتاده بود، گفت: نمی توان اینگونه در این زمینه صحبت کرد بلکه به 
دلیل یکسری مشکلات مقداری فاصله ایجاد شده بود و امیدواریم به مرور حجم 

روابط تجاری دو کشور افزایش یابد.

یکنمایشگاهبرایلباسمدارس

لباس  سیاستگذاری  شورای  جلسه  در 
نمایشگاه  نخستین  برگزاری  مدارس 

لباس مدارس تصویب شد.
شورای  جلسه  اولین  ایلنا؛  گزارش  به 
لباس  نمایشگاه  برگزاری  سیاستگذاری 
وزارت  نمایندگان  حضور  با  مدارس 

آموزش و پرورش و کارگروه ساماندهی مدولباس، مدیران موسسه مجری و دبیر 
کارگروه ساماندهی مدولباس کشور در محل معاونت امور هنری وزارت فرهنگ 

وارشاد اسلامی برگزار شد.
این نمایشگاه با هدف معرفی طرح های مبتنی بر ضوابط آیین اجرایی مدو لباس 
و سند تحول وزارت آموزش و پرورش مبتنی بر جنسیت، مقاطع تحصیلی، تنوع 
و بهرمندی از رنگ های مناسب، اصول روان شناختی و سایر فاکتورهای مربوطه، 
توانمندی طراحان و تولیدکنندگان، آشنایی دست اندارکاران، شناخت نقاط قوت و 
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ضعف و امکان دسترسی جدید به طرح های مناسب اسلامی وایرانی در این حوزه 
برگزار خواهد شد.

به استناد بند 4 بخش ب ماده 7 آئین نامه اجرایی مقرر شد مقررات و آئین نامه های 
مورد نظر وزارت آموزش و پرورش در فراخوان این نمایشگاه رعایت شود و این 
بین  آگاهی رسانی در  تبلیغات و  و  برای اطلاع رسانی  را  اقدامات لازم  وزارتخانه 
مخاطبان اعم از مدیران، معلمان، کار شناسان، دانش آموزان موسسات و همکاران 
تولیدکننده و در قالب بخشنامه به مدارس و ادارات آموزش و پرورش و سایر روش ها 

به اجرا درآورد.
برگزاری کارگاه های آموزشی و نشست های تخصصی، نمایش سایر اقلام مانند 
کیف و کفش و لباس ورزشی و عرضه پارچه در نمایشگاه با تنوع رنگ از بخشهای 

مختلف پیش بینی شده این نمایشگاه است.

مدیرکلصنایعنساجیوزارتصنعتمطرحکرد:
وارداتوقاچاقدرصنعتنساجی

پوشاک و نساجی دفترصنایع مدیرکل
وزارتصنعت،معدنوتجارت با اشاره 
صنعت  در  قاچاق  و  واردات  اینکه  به 
نساجی وجود دارد، گفت: باید کاری کرد 
تا تولیدات داخلی جایگزین واردات کالا و 
قاچاق در کشور شود.به گزارش ذاکرنیوز 

از قزوین، گلنارنصراللهی در نشست مشترکی با صاحبان واحدهای تولیدی نساجی 
استان  قزوین که در سالن اجتماعات سازمان صنعت، معدن و تجارت برگزار شد، 
اظهار داشت: صاحبان کارخانه های نساجی مالیات برارزش افزوده پرداخت می کنند 
افراد بپردازند ولی باز هم این صنایع را دچار  باید   در حالی که این مالیات ها را 

مشکل می کنند.
مدیرکل دفتر صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه 
واحدهای نساجی استان قزوین از موقعیت و شرایط مناسبی در مقایسه با استان های 
دیگر برخوردار هستند، عنوان کرد: این امر نشانگر قدرت صنایع نساجی در استان 
قزوین است. وی با اشاره به اینکه موانع و مشکلات صنعت نساجی استان  قزوین 
باید بررسی و برطرف شود، عنوان کرد: با واقعیت گرایی مدیران استانی همچون 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت و معاون استاندار قزوین شرایط واحدهای 

نساجی باید بررسی شده و موانع مشکلات این واحدها نیز باید برطرف شود.
نصراللهی با اشاره به اینکه واردات و قاچاق در  صنعت نساجی وجود دارد، بیان 
کرد: باید کاری کرد تا تولیدات داخلی جایگزین واردات کالا و قاچاق در کشور شود.

مدیرکل دفتر صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به 
اینکه تقاضا در بازار صنعت نساجی بالاست، تصریح کرد: در همین راستا باید کمک 

کرد تا بتوان تولیدات داخلی را جایگزین کالای وارداتی در کشور شود.

وی با اشاره به اینکه صاحبان صنایع نساجی می توانند طرح های توجیهی فنی و 
اقتصادی خود را در راستای توسعه، به سازی و بازسازی واحدهای تولیدی به وزارت 
براین صاحبان سرمایه  داشت: علاوه  اظهار  کنند،  ارائه  تجارت  و  معدن  صنعت، 

می توانند طرح های خود را نیز برای احداث واحد تولیدی جدیدی ارائه کنند.
نصراللهی گفت: هر واحدی که تمایل دارد حیطه کاری خود را گسترش دهد ما 
در وزارت آمادگی هرگونه همکاری و ایجاد ارتباط با مدیران عامل بانک ها و بانک 

مرکزی هستیم.
وی افزود: طرح های واحدهای نساجی استان قزوین نیز در جلسه صندوق توسعه 
ملی با حضور مدیرعاملان مطرح شد و در همین راستا چند واحد تولیدی در سال 

96 در استان قزوین راهاندازی و افتتاح می شود.
مدیرکل دفتر صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت عنوان کرد: 
محیط و دستگاه های واحدهای صنعتی نساجی در استان قزوین از شرایط خوبی 

برخوردار بوده و علاوه براین این واحدها نخ مرغوبی را نیز تولید می کنند.
و  پایه  قیمت  اصلاح  جهت  در  اقداماتی  گذشته  سال  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
بخش  در  امسال  کرد: خوشبختانه  بیان  انجام شد،  در کشور  گمرکی  تعرفه های 
پارچه و پوشاک قیمت یک کیلو پارچه قاچاق از 10 تا 1۵ هزار تومان به 17 تا 20 
هزار تومان رسیده که این کار آسان نبوده  و با کمک تشکل ها صورت گرفته است.

نصراللهی اظهار داشت: وزارت صنعت، معدن و تجارت استان قزوین عزم خود را 
برای بهره گیری از مبانی ستاد اقتصاد مقاومتی به کار گرفته است.

مدیرکل دفتر صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: بالا 
بودن قیمت تمام شده کالاهای ایرانی در مقایسه با کالاهای کشورهای دیگر، یکی 

دیگر از عوامل قاچاق پوشاک به کشور است.

تأکیدبهادامهکاربابرندجیووا/پایکارشناساننساجیوطراحیشایان ذکر است زمان و مکان این نمایشگاه متعاقبا اطلاع رسانی می شود.
لباسبهماجرابازشد

در جلسه ای که فدراسیون فوتبال با حضور 
کفاشیان، اسدی، ترابیان، و میرغفار، رابط 
جیووا و فدراسیون فوتبال برگزار شد به 
ادامه همکاری با برند ایتالیایی با تیم ملی 

فوتبال تأیید شد. 
اردوی  برای  تا  شد  مقرر  جلسه  این  در 

اولیه تیم ملی در خرداد و سایر اردوهای تیم های ملی تا مرداد ماه اجناس اورجینال 
از ایتالیا مستقیم وارد شده و مورد استفاده قرار بگیرد.

از سوی دیگر این تصمیم گیری به عمل آمد که در آینده ای نزدیک کارشناسان 
نساجی و طراحی لباس، طی روزهای آینده کارگروهی را تشکیل داده تا بهترین 
جنس از لحاظ کیفیت و طراحی را مورد بررسی قرار داده و سپس این طرح با بهترین 
کیفیت ممکن که این کارگروه آن را تأیید خواهند کرد، پس از موافقت کادرفنی، در 
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رقابت های مقدماتی جام جهانی 2019 روسیه مورد استفاده ملی پوشان قرار بگیرد. 
محموله اول این برند از ایتالیا وارد ایران شده و در انتظار ترخیص به سر می برد.

سرمایهگذاری۶۹میلیوندلاریشرکتکرهایدرایران
برایتولیدالیاف

یک شرکت کره ای اعلام کرد با سرمایه 
کارخانه  یک  میلیون دلاری  گذاری 69 
تولید الیاف کشی در ایران احداث خواهد 

کرد.
هرالد،  کره  خبری  پایگاه  گزارش  به 
جنوبی،   کره چمیکال کی تی شرکت

اعلام کرد که برای به دست آوردن سهم بیشتر از بازار ایران و کشورهای خاورمیانه، 
یک کارخانه تولید الیاف کشی در ایران احداث خواهد کرد.

تی کی چمیکال، که قبلا هم در ایران فعالیت داشته اکنون با لغو تحریم های غرب، 
فرصت های بزرگتری در ایران می بیند.

بزرگترین تولید کننده الیاف کره جنوبی قصد دارد در مرحله نخست 80 میلیارد وون 
)69 میلیون دلار( سرمایه گذاری برای تولید سالانه 10 هزار تن الیاف کشی در 

ایران انجام دهد.
به گفته سخنگوی این شرکت، کارخانه تولید الیاف کشی در ایران با هدف آغاز تولید 

در سال 2019 احداث خواهد شد.
وی بدون بیان جزئیات بیشتر افزود، ظرفیت سالانه تولید در ایران در دراز مدت به 

30 هزار تن افزایش خواهد یافت.
سخنگوی تی کی چمیکال گفت: ما با شرکت های داخلی ایرانی برای سرمایه 
گذاری مشترک جهت اجرای این پروژه شراکت خواهیم کرد. محصولات تولیدی 
در ایران در این کشور و کشورهای خاورمیانه به فروش خواهد رسید... ما در حال 
حاضر در حال گفت و گو با سرمایه گذاران ایرانی برای تصمیم گیری درباره میزان 

کل سرمایه گذاری و سهم هر یک از شرکا هستیم.
تی کی چمیکال در سال 2001 وارد بازار ایران شد و میزان صادرات پارچه الیاف 
کشی این شرکت به ایران از 1۵0 تن در سال نخست  به 2800 تن معادل 17 

میلیون دلار در سال 201۵ رسید.

رئیسسازمانصنعتخراسانرضوی:فازدومکارخانهنساجی
بردسکنبهبهرهبرداریمیرسد

از  درصد   40 گفت:  رضوی  خراسان تجارت و معدن صنعت، سازمان رئیس
ماشین آلات طرح توسعه کارخانه نساجی بردسکن وارد شده و 30 درصد دیگر نیز 
در حال حمل به منطقه است که امیدواریم تا پایان امسال شاهد بهره برداری از فاز 

دوم طرح توسعه کارخانه باشیم.
علیرضایی، راضیه دانا؛  راه  گزارش  به 
رئیسسازمانصنعت،معدنوتجارت
توسعه  طرح  گفت:  رضوی  خراسان
به  نسبت  بردسکن  نساجی  کارخانه 
بازدیدی که در دوره قبل داشتم پیشرفت 

فیزیکی خوبی داشت و عقب ماندگی های قبلی را جبران کرده است.
وی با بیان اینکه نخ تولیدی کارخانه نساجی مدرس بردسکن مواد تولیدی واحدهای 
تولیدی به شمار می رود، گفت: این کارخانه جزو کارخانه هایی است که در راستای 
استفاده از پنبه حرکت های خوبی را انجام داده و با توجه به قرار گرفتن بردسکن در 

یک مسیر ترانزیتی می طلبد دراین حوزه بیشتر توجه شود.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی اظهار امیدواری کرد تا پایان 
امسال شاهد بهره برداری از فاز دوم طرح توسعه کارخانه نساجی مدرس بردسکن 
باشیم که با بهره برداری از آن زمینه اشتغال 300 نفر به صورت مستقیم فراهم 

می شود.
وی تصریح کرد: 40 درصد از ماشین آلات این طرح وارد شده و 30 درصد دیگر 
نیز در حال حمل به منطقه است که در این راستا 14 میلیون یورو سرمایه گذاری 

خارجی و ارزی شده و به همین میزان نیز سرمایه گذاری داخلی انجام شده است.
علیرضایی در پایان به صنعت فرش در بردسکن اشاره کرد و افزود: خوشبختانه 
بردسکن در صنعت فرش می تواند دارای حرف در استان باشد که از سال قبل 
را  آن  جاری  سال  در  است  امید  که  ایم  کرده  اجرا  شهرستان  در  را  ای  پروژه 

عملیاتی کنیم.

درراستایتولیدپوشاکبرپایهدانش؛دانشگاهامیرکبیربرنامهجامع
صنعتپوشاکتدوینکرد

دانشگاه امیرکبیر طی پروژه ای توانسته برنامه جامع 
راهبردی صنعت پوشاک را برای توسعه این صنعت 
و در راستای تولید پوشاک بر پایه دانش تدوین کند.
روحاللهباقرزاده،مدیرپروژه»تدوینبرنامهجامع
راهبردیصنعتپوشاککشور«وعضوهیاتعلمی
پژوهشکدهموادوفناوریهایپیشرفتهدرصنعت
نساجیدانشگاهامیرکبیر در گفتگو با مهر گفت: ما 
در سال 94 قرارداد همکاری را با محوریت اداره کل 

صنایع نساجی و پوشاک و همراهی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران منعقد کردیم.

وی افزود: در این قرارداد تعیین شد که برنامه عملیاتی و راهبردهای کلان صنعت 
پوشاک را با توجه به نیاز کشور و این رشته صنعت تدوین کنیم؛ همچنین در صدد 
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آمدیم تا اقدامات ضروری که باید توسط ارگان ها برای ارتقا صنعت پوشاک انجام 
بگیرد را مورد بررسی قرار دهیم.

به گفته عضو هیات علمی دانشگاه امیرکبیر، در این برنامه راهبردی، تبدیل صنعت 
پوشاک به یک صنعت پویا و مولد در بخش اشتغال کشور در نظر گرفته شده است.

باقرزاده اظهار داشت: در این پروژه زنجیره جهانی ارزش در صنعت پوشاک تا ابعاد 
بازار پوشاک در دنیا و سهم  هر کدام از آن کشورها و تخصص هرکدام از این 

کشورها در بازار بین المللی این صنعت مورد بررسی قرار گرفت.
مدیر پروژه »برنامه جامع راهبردی صنعت پوشاک کشور« عنوان کرد: در قالب این 
پروژه، عملکردهای کلان صنعت پوشاک کشور در مقایسه با سایر رشته صنعت ها 
مورد بررسی دقیق علمی قرار گرفته و مزیت های آن در شرایط کنونی کشور به 

روش علمی مدون و شناسایی شده است.
به گفته وی، اشتغال زایی بالا و سرمایه گذاری ثابت پایین، ارزش افزوده بالا و میزان 
انرژی »بری پایین این رشته« صنعتی در مقایسه با سایر صنایع به طور ویژه ای 

متمایز است.
وی ادامه داد: بر اساس آمارهای رسمی کشور، 7.۵ میلیارد دلار حداقل بازار بالقوه 
صنعت پوشاک در سال 94 بوده است که تا 12 میلیارد دلار هم به طور غیررسمی 

برآورد شده است.
و  معضلات  به  توجه  با  می دهد  نشان  طرح  مجری  تیم  براوردهای  افزود:  وی 
مشکلاتی که در کشور وجود دارد که بحث قاچاق یکی از آنها است و باعث شده 
که 2 تا 4 میلیارد دلار از این بازار بالقوه پوشاک در تسخیر واردات بی رویه یا واردات 

غیرقانونی قرار گیرد.
ابعاد فرهنگی بالایی نیز دارد زیرا با واردات  باقرزاده تاکید کرد: صنعت پوشاک، 
پوشاک از کشورهای خارجی، فرهنگ آنان نیز به کشور وارد می شود که در قالب 

این طرح به این موضوع نیز رسیدگی شده است.
به گفته وی، یکی دیگر از مزیت های مهم این صنعت، سبز بودن و حامی محیط 

زیست بودن آن است.
باقرزاده ادامه داد: ما توانستیم از دیدگاه علمی، چالش های این صنعت را شناسایی 
کنیم و در این برنامه جامع راهکارهای کارا در جهت برطرف کردن این چالش ها 

در نظر بگیریم.
وی با اشاره به مزیت های این برنامه راهبردی گفت: همچنین ما توانستیم به عنوان 
عضو دانشگاهی کارگروه تدوین این برنامه جامع، نقاط قوت و ضعت تهدید ها و 
فرصت های صنعت پوشاک را مشخص کنیم و در نهایت بر مبنای این ویژگی ها 
تحلیل هایی از عوامل خارجی و داخلی موثر بر این صنعت شناسایی و مورد تحلیل 

کارشناسی قرار دهیم.
مدیر پروژه »برنامه جامع راهبردی صنعت پوشاک کشور« عنوان کرد: در راهبردها 
و اهداف مشخص شده، 24 کاربرگ تخصصی و اقدامات اجرایی مورد نیاز جهت 

توسعه صنعت پوشاک  تدوین شد.
راهبردی صنعت پوشاک کشور، ۵  برنامه جامع  اینکه در تدوین  بر  تاکید  با  وی 

برنامه کلان بر اساس تحلیل علمی که در اولویت کار قرار داشت شناسایی شده 
است، گفت: ظرفیت سازی و توسعه صادرات محور در این صنعت، اتصال به زنجیره 
جهانی ارزش صنعت پوشاک، بهبود فضای کسب و کار، تولید و عرضه پوشاک و 
توسعه فروشگاه های زنجیره ای و تخصصی ارائه پوشاک، برنامه ریزی در راستای 
توسعه فعالیت ها در بخش های با ارزش افزوده بالاتر صنعت پوشاک، توجه ویژه 
به بخش مشاغل خانگی و صنایع دستی مرتبط با بخش پوشاک، توانمند سازی 
ظرفیت های صنعت مد و طراحی و فعالیت صنعتی بر مبنای دانش فنی در کشور در 

بخش اهداف کلان این سند مورد اهمیت واقع شد.
وی افزود: اگر این برنامه های اجرایی محقق شود، آن وقت حرفی برای گفتن در 
جامعه جهانی داریم ؛ همچنین اگر صنعتی کردن پوشاک کشور بر مبنای دانش باشد 

در فضای بین المللی ورود پیدا می کنیم.
وی افزود: همچنین در راستای ارتقا تولید و صادرات کالاهای پوشاکی، تولید صنعتی 
از طریق شهرک های تخصصی در این برنامه در نظر گرفته شده است. شهرک های 
تخصصی ویژه پوشاک، دارای ساختاری متمرکز هستند که به لحاظ علمی طوری 

طراحی شده اند که همه عوامل این صنعت گرد هم می آیند.
عضو هیات علمی دانشگاه امیرکبیر افزود: در حال حاضر، کارگروهی متشکل از 
تمامی ذی نفعان و ارگان های مرتبط با دستور مساعد معاون اول ریاست جمهوری در 
جهت پیگیری و حمایت از اجرای برنامه  های کارا و اثربخش توسعه صنعت پوشاک 
و اجرای برنامه های عملیاتی این طرح تشکیل شده است. باقر زاده اظهار داشت: 
برای دستیابی به اهداف کلان متصور شده در این طرح، 24 برنامه اجرایی تدوین 
شده که در هر کدام از این برنامه ها اقدامات اجرایی مشخصی وجود دارد و امیدواریم 
که با پیگیری و جدیتی که مدیرکل صنایع نساجی و پوشاک در جهت اجرای این 

طرح دارند، به زودی آثار آن در صنعت نیز مشخص شود.

افخمیراد:اسپانیادرصنایعقطعاتخودرووپوشاکایران
سرمایهگذاریکند

رییسسازمانتوسعهتجارتومعاون
در  ایران  وتجارت وزیرصنعت،معدن
دیدار با وزیر تجارت اسپانیا به او اطمینان 
داد سرمایه گذاری در ایران در زمان کمی 
به سودآوری خواهد انجامید و از قطعات 
محورهای  عنوان  به  پوشاک  و  خودرو 

فعالیت اسپانیا در ایران نام برد. به گزارش ایلنا، ولیاللهافخمیراد در دیدار با جیم 
گارسیا لگاز پونس گفت: شرکت های اسپانیایی در زمینه طراحی و تولید به ویژه در 
صنایع قطعات خودرو و پوشاک در ایران سرمایه گذاری کنند و مطمئن باشند که با 
توجه به مزایای سرمایه گذاری در ایران مانند معافیت 20 ساله از مالیات در مناطق 

آزاد، به منفعت خواهند رسید.
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افخمی راد سودآوری سرمایه گذاری شرکت های اسپانیایی در ایران را تضمین کرد و 
یادآور شد: ایران در زمینه تولید قطعات خودرو به پیشرفت های مهمی دست یافته که 

اگر اسپانیا در این بخش سرمایه گذاری کند منفعت هر دو طرف تامین خواهد شد.
رییس سازمان توسعه تجارت به اقدامات وزارت صنعت برای پیش گیری از قاچاق و 
شفاف سازی تجارت نیز اشاره کرد و افزود: سرمایه گذاری در صنعت پوشاک نیز از 
جمله اولویت های کشور ما به شمار می رود ضمن اینکه برندهای مطرح  اسپانیایی 
در زمینه پوشاک می توانند در ایران سرمایه گذاری کنند و یا به شرکت های ایرانی 
عرضه کننده آن برندها نمایندگی فروش اعطا کنند؛ چرا که طبق بخشنامه معاونت 
بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن و تجارت، فروشگاه های عرضه کننده برندهای 

خارجی ملزم به داشتن نمایندگی آن برندها هستند.
وی دریافت نمایندگی برندهای خارجی را یکی از مشکلات کشور در زمان تحریم 

دانست و خواستار رسیدگی و رفع این مشکل از سوی اسپانیا شد.
ظرفیت های  اندازه  به  کشور  دو  تجارت  اینکه حجم  بیان  با  پایان  در  افخمی راد 
آنها نیست، خاطرنشان کرد: برای توسعه همکاری های اقتصادی لازم است نقشه 
راه فراهم شود تا بر اساس آن آینده همکاری ها ترسیم و گسترش روابط تجاری 
ریل گذاری شود. جیم گارسیا لگاز پونس وزیر تجارت اسپانیا نیز در این دیدار وعده 
حل مشکلات ارتباط بانک های اسپانیایی با ایران را داد و گفت: ما در اسپانیا بانک ها 
معتبری داریم که می توانند به ایران برای توسعه روابط بانکی کمک کنند، به زودی 

ما این بانک ها را برای مذاکره با طرف های ایرانی روانه تهران می کنیم.
وی با استقبال از پیشنهاد افخمی راد برای سرمایه گذاری اسپانیا در صنعت پوشاک 
و صنعت ساخت قطعات خودرو گفت: اسپانیا نیز تمایل دارد در این زمینه ها با ایران 

وارد همکاری شود.
وزیر تجارت اسپانیا در ادامه این جلسه برگزاری نمایشگاه ها را از جمله اقدامات مهم 
برای توسعه روابط دانست و تاکید کرد: ما آمادگی داریم برای ایران امکان برگزاری 

دو نمایشگاه در بارسلون را فراهم کنیم.
به گزارش روابط عمومی سازمان توسعه تجارت، در دیدار افخمی راد با وزیر تجارت 
اسپانیا، حسین اسفهبدی، معاون وزیر، رئیس هیات مدیره و مدیر عامل شرکت 

سهامی نمایشگاه های بین المللی ایران و سفیر اسپانیا در تهران نیز حضور داشتند.

تجهیزاتوماشینآلاتجدید،نیازامروزصنعتنساجیایران

هیئت های خارجی که به ایران سفر کردند 
و در حوزه نساجی نماینده داشتند، بیشتر 
به بازاریابی و ارزیابی حوزه نساجی ایران 
پرداختند و مذاکرات ما با این شرکت ها، 
بطور معمول درباره خرید ماشین آلات و 
بوده  نساجی  صنعت  روز  فن آوری های 

است. در حال حاضر، تعاملات ما در حد مذاکره است و باید شرکت های ایرانی برای 

کار با شرکت های خارجی در این زمینه، به میدان بیایند.
احمدکیمیاییاسدی،فعالصنعتنساجی در گفت و گو با سایت خبری اتاق تهران 
گفت: هیئت های خارجی که به ایران سفر کردند و در حوزه نساجی نماینده داشتند، 
این  با  ما  مذاکرات  و  پرداختند  ایران  نساجی  حوزه  ارزیابی  و  بازاریابی  به  بیشتر 
شرکت ها، بطور معمول درباره خرید ماشین آلات و فن آوری های روز صنعت نساجی 
بوده است. در حال حاضر، تعاملات ما در حد مذاکره است و باید شرکت های ایرانی 

برای کار با شرکت های خارجی در این زمینه، به میدان بیایند.
عضوهیئتنمایندگاناتاقتهران گفت: بعید می دانم سرمایه گذاران خارجی به 
تنهایی در صنعت نساجی ایران وارد کار شوند. بطور حتم باید یک سرمایه گذار 
ایرانی حضور داشته باشد، تا شرکت های خارجی از سودآوری و مسائل پس از تولید، 
از جمله صادرات و فروش اطمینان حاصل کنند. صنعت نساجی ایران در شرایطی 
نیست که سرمایه گذار خارجی بخواهد ابتدا به ساکن در این حوزه سرمایه گذاری کند 
و لازم است بخش خصوصی ما هم، در رایزنی ها و جلسات مشترک با هیئت های 

خارجی، نسبت به سرمایه گذاری مشترک با شرکت های مختلف پیش قدم شود.
عضو کمیسیون تسهیل کسب و کار اتاق تهران با اشاره به اینکه بهترین ماشین آلات 
در صنعت نساجی در کشورهای سوییس و ایتالیا ساخته می شوند گفت: فکر می کنم 
شرکت های ایرانی فعال در صنعت نساجی، به دلیل تحریم ها، از تکنولوژی روز و 
شرایط روز صنعت نساجی، عقب افتاده اند و ما در این حوزه، نیاز به گذر زمان داریم 

تا بتوانیم با   شرکت های خارجی که از ما جلوترند، به تفاهم برسیم.
این فعال صنعت نساجی با اشاره به اینکه هم چنان مسئله صنعت نساجی ایران 
بحث  قاچاق  گفت:  است  ترکیه  جمله  از  همسایه  کشور های  از  پوشاک  قاچاق 
گسترده ای است و منحصر به پوشاک نیست. این حوزه نظارت های خاص خودش 
را می طلبد و امیدواریم با صحبت هایی که بزرگان صنعت نساجی با مسئولان دارند 

و طرح مسئله در رسانه ها، به نتیجه مطلوب در این زمینه برسیم.

وارداتنخچینیوکاهشرغبتبهتولیدابریشمدرخراسان

رییسادارهتوسعهنوغانداريخراسان
رضوي گفت: واردات بي رویه نخ ابریشم 
چیني، موجب کاهش تقاضا براي خرید 
سوي  از  ابریشم  تولید  و  نوغان  تخم 

نوغانداران خطه خراسان شده است.
خبرنگار  با  گفت و گو  در  فریدسرجمعي 

ایرنا افزود: پارسال 6 هزار و 200 جعبه تخم نوغان در خراسان رضوي توزیع شده 
بود که علي رغم انتظار افزایش تقاضا، امسال این رقم تاکنون از پنج هزار و 400 

جعبه فراتر نرفته است.
وي با بیان اینکه هر جعبه تخم نوغان حاوي 23 تا 2۵ هزار عدد تخم است، گفت: 
حتي امسال براي نخستین بار تخم نوغان چیني نیز به میزان ۵3 هزار جعبه وارد 
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چرخه توزیع شد تا از این طریق هزینه هاي تولید کاهش یابد اما با این حال استقبال 
نوغانداران بسیار پایین است.

سرجمعي، واردات بي رویه نخ ابریشم بدون نیازسنجي را عمده ترین مشکل فعالان این 
بخش در خراسان عنوان و بیان کرد: واردات بي رویه ابریشم به تولید و توزیع تخم کرم 
ابریشم، پیله تر و در نهایت ابریشم داخلي آسیب جبران ناپذیر وارد کرده است. وي گفت: 
البته با توجه به اینکه در زمینه تولید پیله تر با کمبود مواجه هستیم اگر مطابق با نیاز 
خراسان، واردات پیله خشک صورت گیرد لطمه اي به تولید ابریشم در این استان وارد 
نمي شود. رییس اداره توسعه نوغانداري خراسان رضوي که مسئولیت تولید و توزیع تخم 
کرم ابریشم در استان هاي سه گانه خراسان را دارد، دومین مشکل صنعت ابریشم کشي 

خراسان را کم اظهاري وارد کنندگان ابریشم ذکر کرد.
سرجمعي افزود: غالب وارد کنندگان ابریشم در گمرک، اطلاعات درستي در مورد 
کیفیت ابریشم خود نداده و در فهرست هاي وارداتي کیفیت و قیمت ابریشم وارداتي 
را بسیار پایین اعلام مي کنند تا به اصطلاح تداعي گر لطمه به ابریشم داخلي نباشد.

وي از تفاوت قیمت تضمیني پیله تر با قیمت بازار به عنوان مشکلي دیگر یاد کرد و 
گفت: متأسفانه تاکنون شوراي اقتصاد قیمت پایه محصول را تعیین نکرده و فعالان 
این بخش در ذهنیت زیان دهي به سر مي برند که البته این مشکل مربوط به استان 

هاي دیگر، از جمله مازندران و گیلان هم مي شود.
وي افزود: پارسال هر کیلوگرم پیله تر به طور میانگین در بازار آزاد 220 هزار ریال 
و قیمت تضمیني آن 1۵1 هزار ریال بود، اما چون امسال هنوز قیمتي اعلام نشده، 

نوغانداران تمایلي به فروش محصول خود با قیمت تضمیني ندارند.
سرجمعي گفت: افزایش سن نوغانداران و فقدان علاقه جوانان به ادامه شغل اجدادي 
دیگر مشکل تهدید کننده صنعت ابریشم خراسان بزرگ است که رییس اداره توسعه 

نوغانداري خراسان رضوي به آن اشاره دارد.
وي در تحلیل آماري وضعیت نوغانداري خراسان گفت: در تقویم تاریخ نوغانداري 
ایران، سال 1379 به سال شکوفایي این صنعت مشهور است زیرا در آن سال به 
ازاي توزیع 203 هزار جعبه تخم نوغان در سطح کشور 800 تن ابریشم تولید شد که 
سهم خراسان از این رقم 120 تن ابریشم در مقابل 40 هزار جعبه تخم نوغان بود.

سرجمعي افزود: این در حالي است که بهار پارسال هشت هزار و 461 جعبه تخم 
نوغان در سه استان خراسان توزیع شد که به ترتیب سهم خراسان رضوي 6 هزار 
و 202 جعبه، خراسان شمالي دو هزار و 160 جعبه و خراسان جنوبي 99 جعبه بود.

وي قیمت هر جعبه تخم نوغان را به طور متوسط 7۵ هزار ریال اعلام و بیان کرد: 
سهم تعداد جعبه توزیعي تخم نوغان در تربت حیدریه دو هزار و 247 جعبه بود که 

البته امسال نیز قیمت تخم نوغان تغییري نکرده است.
رییس اداره توسعه نوغانداري خراسان رضوي شاخص ترین شهرهاي تولید کننده 
ابریشم در این استان را به ترتیب تربت حیدریه، درگز و کاشمر ذکر و بیان کرد: غالبا 
به ازاي هر پنج کیلوگرم پیله تر، یک کیلوگرم ابریشم به دست مي آید که این رقم 

بسته به شرایط جوي و از جمله میزان بارندگي متغیر است. 
وي تعداد بهره برداران کرم ابریشم در خراسان رضوي را نیز سه هزار و 102 نفر 

عنوان کرد و افزود: از این میزان هزار و 123 نفر در منطقه تربت حیدریه مشغول 
کار هستند. پیله تر به مرحله نخست تولید ابریشم گفته مي شود که در آن شفیره یا 
پروانه زنده و عمر ماندگاري اش یک هفته است. اگر ظرف این مدت پیله با حرارت 
حدود 80 درجه به پیله خشک تبدیل نشود پروانه پیله را سوراخ کرده و از کیفیت 
ابریشم مي کاهد. همچنین میزان ماندگاري پیله خشک دو ماه است مشروط بر 

اینکه شرایط انبارداري و تهویه هوا مناسب باشد. 
پرورش کرم ابریشم که نوغانداري خوانده مي شود، با پیشینه 4۵00 سال در جهان 

از دیرباز در ایران نیز رواج داشته است. 
بر اساس آمارهاي موجود امروزه حدود 20 هزار هکتار توتستان در ایران وجود دارد 
که از این میزان 13 هزار هکتار در گیلان، 3400 هکتار در خراسان، سه هزار هکتار 

در مازندران و 600 هکتار مربوط به دیگر استانهاي نوغان خیز است. 
هم اکنون این صنعت با اشتغال 80 هزار خانوار ایراني و تولید پنج هزار تن پیله 
تر به رغم افت کمي نسبت به دوران شکوفایي این صنعت در گذشته روند رو به 
رشدي را در پیش گرفته است. مرکز شهرستان 2۵0 هزار نفري تربت حیدریه در 

1۵0 کیلومتري جنوب غربي مشهد قرار دارد. 

استاندارکرمانشاهازکارخانهنساجیکرپنازبازدیدکرد

از  کرمانشاه  استاندار  رازانی  اسدالله 
کننده  تولید  ناز)  کرپ  نساجی  کارخانه 
پارچه( و مرحله دوم مجتمع جهان فولاد 
شهرستان هرسین بازدید کرد. به گزارش 
جریان  در  دیدار  این  در  رازانی  ایرنا، 
مسایل و مشکلات این واحدهای تولیدی 

قرار گرفت. کارخانه نساجی کرپ ناز در زمینی به مساحت 33 هکتار احداث شده و 
با تولید 10 میلیون متر مربع پارچه در سال، زمینه اشتغال 220 نفر را به طور مستقیم 
فراهم کرده است. کارخانه نساجی کرپ ناز هرسین، انواع پارچه را تولید می کند و 
به دلیل مشکلات موجود صادرات ندارد و تمامی   پارچه های تولید شده خود را در 

بازار داخلی به فروش می رساند.
گفت:  ایرنا  با  گفت و گو  در  کارخانه  این  از  بازدید  حاشیه  در  کرمانشاه  استاندار 
کارخانه کرپ ناز با وجود روبرو بودن با برخی از مشکلات اما با مدیریت خوب 
کارخانه هنوز سر پا نگه داشته شده و انواع پارچه را تولید می کند. رازانی افزود: 
کارخانه  این  برای  را  گیرد مشکلاتی  می  پارچه صورت  در صنعت  که  وارداتی 

ایجاد کرده است.
وی به فرسوده و کهنه بودن برخی از دستگاه های ماشین آلات کارخانه نساجی اشاره 

کرد و گفت: برخی از دستگاه های این کارخانه نیاز به نوسازی و بازسازی دارد.
وی خاطرنشان کرد: تقویت واحدهای صنعتی و تولیدی استان کرمانشاه را در سال 

جاری با جدیت دنبال می کنیم تا بتوانیم مشکلات موجود را برطرف سازیم.

52   شماره 162    خرداد 95      


